

云南大学学报(自然科学版)

JOURNAL OF YUNNAN UNIVERSITY (NATURAL SCIENCES)

首页 | 期刊介绍 | 编 委 会 | 期刊订阅 | 投稿指南 | 获奖情况 | 数据库收录 | 历史名人 | 联系我们

云南大学学报(自然科学版) » 2008, Vol. 30 » Issue (2): 175-179 DOI:

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

Previous Articles | Next Articles

 T_2 分子 $X^1\Sigma_q^+$, $B^1\Sigma_u^+$ 和 $C^1\Pi_u$ 态的势能函数

张霭云,周玲玲,谢安东

井冈山大学, 物理系, 江西, 吉安, 343009

Analytical potential energy functions for the electronic states $X^1\Sigma_q^+$, $B^1\Sigma_u^+$ and $C^1\Pi_u$ of molecule T_2

ZHANG Ai-yun, ZHOU Ling-ling, XIE An-dong

Department of Physics, University of Jinggangshan, Ji' an 343009, China

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: PDF (1423 KB) HTML (0 KB) 输出: BibTeX | EndNote (RIS)

摘要 使用SAC/SAC-CI和D95++^{**},6-311++g^{**}及cc-PVTZ基组,分别对T₂分子的基态X¹Σ_α++、第2激发态B¹Σ_μ+和第3简并激 发态C¹∏_{LI}的平衡结构和谐振频率进行优化计算,对所有计算结果进行比较,得出CC-PVTZ基组为最优基组,运用CC-PVTZ基组和SAC 方法对基态 $\chi^1\Sigma_q^+$ +,SAC-CI方法对激发态 $B^1\Sigma_u^+$ 和Cu 进行单点能扫描计算,并用正规方程组拟合Murrell-Sorbie函数,得到相应电 子态的势能函数解析式,由得到的势能函数计算了与 $X^1\Sigma_0^{+}+,B^1\Sigma_1^{-}+nC^1\Pi_1$ 态相对应的光谱常数,结果与实验数据吻合.

关键词: 分子结构与势能函数 激发态 Murrell-Sorbie函数

Abstract: The energies, equilibrium geometries and harmonic frequencies of the ground state $X^1\Sigma_n^+$, the second state $B^1\Sigma_{_{II}}^+$ and the third degenerate state $C^1\Pi_{_{II}}$ of molecule T 2 have been calculated using the method Group Sum of Operators of SAC/SAC-CI with the basis sets D95++**,6-311++g** and cc-PVTZ.Comparing the three basis sets above mentioned, the conclusion was gained that the basis set cc-PVTZ was the most suitable for the energy calculation of molecule T 2. The whole potential curves for these three electronic states were further scanned adopting SAC/cc-PVTZ method for the ground state and SAC-CI/cc-PVTZ method for the excited states, then a least square was fitted to Murrell-Sorbie function, and last the spectroscopy constants were calculated, which are in better agreement with the experimental data. It was believed that Murrell-Sorbie function form and SAC/SAC-CI method were suitable not only for the ground state, but also the low-lying excited states.

Key words: molecular structure and potential function excited state Murrell-Sorbie function

收稿日期: 2007-11-22;

基金资助:江西省教育厅科技项目资助(2007326);江西省科技计划指导性项目资助(200621)

通讯作者: 谢安东(1964-), 教授, 博士, xieandongzhou@163.com. E-mail: xieandongzhou@163.com

作者简介: 张霭云(1972-), 男, 讲师, 主要从事大学普通物理与实验教学及研究方面的工作.

引用本文:

张霭云,周玲玲,谢安东. T_2 分子 $X^1\Sigma_q^+$, $B^1\Sigma_u^+$ 和 $C^1\Pi_u$ 态的势能函数[J]. 云南大学学报(自然科学版), 2008, 30(2): 175-179.

ZHANG Ai-yun, ZHOU Ling-ling, XIE An-dong. Analytical potential energy functions for the electronic states $X^1\Sigma_u^+$, $B^1\Sigma_u^+$ and $C^1\Pi_u^-$ of molecule $T_2[J]$., 2008, 30(2): 175-179.

服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- **▶** RSS

作者相关文章

- ▶ 张霭云
- ▶周玲玲
- ▶ 谢安东

没有本文参考文献

没有找到本文相关文献

版权所有 © 《云南大学学报(自然科学版)》编辑部

编辑出版:云南大学学报编辑部 (昆明市翠湖北路2号,650091)

电话: 0871-5033829(传真) 5031498 5031662 E-mail: yndxxb@ynu.edu.cn yndxxb@163.com